

ECC to provide clearing services for Slovenian power spot markets

Leipzig, 19 January 2024 – European Commodity Clearing (ECC) is to launch clearing services in the power intraday continuous and day ahead markets in Slovenia in April 2024. Subject to regulatory approval, the extension of clearing services will be implemented in co-operation with the local exchange, BSP Energy Exchange LLC (BSP).

With the additional new services, ECC will now offer power spot clearing services in 16 European countries.

CSEE power markets are an important region for the wider EEX Group both for long- and short-term power trading, having offered power derivatives and spot products, as well as related clearing services since 2017. To date, ECC overall connects 29 clearing members.

European Commodity Clearing (ECC) is a central clearing house which specialises in energy and commodity products. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EEX Asia and EPEX SPOT and for the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpx. For more information, please visit www.ecc.de

Contact:

ECC Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@ecc.de | www.ecc.de

ECC bietet Clearing-Dienstleistungen für slowenische Strom-Spotmärkte an

Leipzig, 19. Januar 2024 – Die European Commodity Clearing (ECC) wird im April 2024 Clearing-Dienstleistungen für die slowenischen Strom-Spotmärkte, sowohl für die Intraday- als auch für die Day-Ahead-Märkte, einführen. Der Start des Clearings erfolgt in Kooperation mit der lokalen Börse BSP Energy Exchange LLC (BSP), vorbehaltlich der Zustimmung durch die zuständigen Regulierungsbehörden.

Mit den zusätzlichen Dienstleistungen wird die ECC nunmehr das Clearing für Strom-Spotmärkte in 16 europäischen Ländern anbieten.

Die Strommärkte in Mittel- und Südosteuropa sind eine wichtige Region für die EEX Group sowohl für den lang- als auch für den kurzfristigen Stromhandel, da sie seit 2017 Stromterminmärkte und Spotprodukte sowie damit verbundene Clearingdienste anbietet. Die ECC verbindet ein Netzwerk von 29 Clearing-Mitgliedern.

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX, die EEX Asia und die EPEX SPOT sowie für die weiteren Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpX. Mehr Informationen: www.ecc.de

Kontakt:

ECC Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@ecc.de | www.ecc.de